
Slavnosti plné zážitků 
Hraničních slavností jsem zažil devatenáct, byl jsem zakladatelem prvních v červenci 1995, byl jsem 
u všech dalších, ale ty letošní – dvacáté – pro mne byly přesto trochu jiné. 
Ze skromných začátků se podařilo vybudovat něco velkého. Paseka u hraničního přechodu se stala 
místem setkání občanů obou stran hranice. Lidé přicházeli, bavili se, byli spokojení. Ústní „propaganda“ 
pak udělala své a tak návštěvníků bylo stále více. Tomu odpovídaje se také postupně měnil prostor 
hraničních slavností, přikupovaly se stoly a lavice, stany, zhotovilo se osvětlení areálu. Z několika 
historických traktorů jsme se dostali do situace, kdy počet zájemců omezujeme. 
Přípravy na letošní jubilejní 20. hraniční slavnosti začaly již na podzim loňského roku. Předem bylo 
jasné, že musí být trochu jiné, slavnostnější, dvacet let se sluší oslavit. Společně s německou stranou, 
partnery z Erlbachu, jsme zasedli a probírali nabídky agentur. Z mnoha návrhů na program byl společně 
vybrán ten, který jste měli možnost sami zažít. 
Dlouho očekávaný a připravovaný slavnostní den D nastal v sobotu 9. srpna. Po úvodních projevech obou 

starostů Karla Kubeše a Klause Herolda, a po vy-
puštění symbolických 20 holubů, zahájila odpo-
lední program německá dechovka Original 
Schwarzbachmusikanten z Erlbachu, pak následo-
val hlavní tahák slavností - vystoupení pražské 
skupiny ABBA World Revival. Zde jsme se trefili 
do černého, tolik lidí hraniční slavnosti ještě nevi-
děly (odhady mluvily až o 1500 návštěvnících). 
Vystoupení skupiny ABBA bylo perfektní, byl to 
zážitek, který na pasece ještě nebyl a asi zase pár 
let nebude. Od českých i německých návštěvníků 
se nám dostalo pochvalných ohlasů, že něco tako-
vého nečekali, že jsme nasadili laťku hodně vyso-
ko. ABBA uprostřed lesa – to bylo eso v rukávu! 
Program pokračoval vystoupením žongléra Rudiho 

Hardena s programem pro děti, do půlnoci pak vyhrávala dvojice hudebníků s názvem Pralessanka. 
Hraniční slavnosti ale nejsou jen hudba. Bylo připraveno velké množství her, soutěží a cen pro děti. Marie 
Hrbková s partou pomocníků nachystali, kromě mnoha her, aktivní tvořivou dílnu, která zaujala hodně 
dětí, německá strana jako vždy oblíbené malování na obličej, soutěž v létání balónků, jízdu na ponících. 
Dětem byl k dispozici nafukovací hrad a trampolína, zážitek pro malé i velké byla jistě každoroční 
přítomnost historických traktorů, udržovaných s láskou a velkou pečlivostí svými majiteli. 
Jedním z faktorů, ovlivňujících Hraniční slavnosti, je samozřejmě počasí. Zažili jsme za těch devatenáct 
let slunečné, ale i deštivé dny. Letos jsme měli veliké štěstí, počasí snad lepší být nemohlo. Sice 
polojasno, ale příjemné teplo až do hluboké noci – prostě pohodové počasí.  
Psal jsem, že přípravy začaly již na podzim. Vybrat program byl pouhý začátek, který odstartoval řadu 
dalších přípravných prací. Správně jsme odhadli, že prostor hraničních slavností bude malý, bylo třeba ho 
rozšířit. Ing. Martin Lukeš zajistil vše potřebné, padlo pár stromů u cesty, rozšířil se prostor pro sezení, 
nafukovací hrad se posunul dále nahoru směrem k hranici. Terén bylo nutné upravit, přivézt zeminu, 
srovnat, nechat zhotovit nové podsady pro pódia, uklidit prostory vedle cesty, vysekat paseku a veškeré 
přístupové plochy, atd. Velkou pomocí pro německou stranu bylo vykopání strouhy pro pevný přívod 
elektrického proudu. Léta nám proud zajišťovala pojízdná elektrocentrála od německých hasičů, ale letos 
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jsme si to již nemohli dovolit, požadavky techniků 
na ozvučení a osvětlení byly náročné. A tak jsme 
se letos dočkali. Město Markneukirchen zaplatilo 
nemalou sumu kolem 3.000,- € a nechalo pevný 
přívod přivést z budovy bývalého hotelu k plotu 
u hranic, vše s dostatečnou kapacitou. Z naší 
strany říkáme – díky, konečně! Nyní nám již stačí 
napojit prodlužovací kabely a můžeme „slavit“. 
Dalším bodem příprav bylo vypracování žádosti 
o finanční podporu, se kterou jsme se obrátili na 
Česko-německý fond budoucnosti. Uspěli jsme 
a obdrželi 60.000,- Kč. Německá strana měla 
rovněž výdaje (1/2 ABBA, postavení pódia pro 
kapely, ozvučení a světelná technika). I jim se 
podařilo získat finanční příspěvek od Svobodného státu Sasko.  
Druhý den slavností již probíhal v mnohem klidnějším tempu. Na náměstí před radnicí se od 14 hodin 
konal zábavný program pro děti, následovalo hudební odpoledne se skupinou Pralessanka. Počasí opět 
přálo, lidí bylo méně, ale tak tomu už v neděli bývá. Po sobotním veselí přišla únava, odešly peníze. 
Zakončení dvoudenních slavností proběhlo přesto v příjemně pohodové atmosféře. 
Na závěr se vždy sluší poděkovat těm, kteří se nemalou měrou podíleli na realizaci hraničních slavností. 
Městu Luby a Erlbach, že uvolnily potřebné finance a pustily se do této akce. Velký kus práce odvedli 
kluci z technických služeb + vedoucí, Ing. Martin Lukeš, něco málo i moje maličkost při spolupráci obou 
měst s tlumočením a vypracováním žádosti na Česko-německý fond budoucnosti. Sluší se poděkovat 
i panu Mudrochovi a jeho agentuře ABEL, který měl na starosti veškerý provoz na hranici (postavení 
pódia, ozvučení a osvětlení, nafukovací hrad, trampolína a samozřejmě zajištění vystupujících), druhý 
den zajištění programu na náměstí. Nutno dodat, že vše probíhalo bez nejmenších potíží.  
Jubilejní Společné 20. hraniční slavnosti měst Luby a Erlbach jsou minulostí. Byly vydařené, účast 
návštěvníků rekordní a původní myšlenka, sejít se s přáteli z německé strany (oni z české strany) a volně 
se pobavit, se prokázala jako velice životaschopná. 
Těšme se, příští rok budou 21. hraniční slavnosti. Věřím, že opět vydařené a se štěstím na počasí. 

Jan Kreuzinger 

Lékárna v Lubech - ? 
S politováním našim občanům sděluji, že mne minulý týden navštívil PharmDr. Mgr. Petr Koudelka, jednatel 
a ředitel společnosti Lékárníci 95, a oznámil mi, že provoz Lékárny Luby bude od 1. září 2014 ukončen, a to 
z těchto důvodů, které mi písemně předal, cituji: 

- snížení úhrad léčiv stran zdravotních pojišťoven. Tato snížení úhrad se týkají například léčiv používaných 
při léčbě vysokého krevního tlaku, léčbě cukrovky, vysokých hodnot cholesterolu, léčbě antibiotiky. Toto 
snížení úhrad má za následek obrovský propad tržeb 

- nevybírání regulačních poplatků stran lékáren v Chebu, následný úbytek pacientů, kteří léky vybírají na ji-
ných místech. Pozn.: ukončení regulačního poplatku na lékárně v Lubech by měl za následek okamžitý 
propad ekonomiky lékárny do červených čísel 

- vytváření pozitivních listů stran zdravotních pojišťoven, kdy lékař je „bonusován“ za předpis léku 
z pozitivního listu. Který je v dané kategorii většinou nejlevnější 

- růst mezd lékárníků. Toto je dáno převahou poptávky nad nabídku této pracovní síly 
Byl jsem touto zprávou zaskočen, že je to oznámeno v tak krátkém čase před uzavřením. Jako vstřícný krok pro 
naše občany PharmDr. Mgr. Koudelka nabídl, že jestli si to bude pacient přát, ponechá se recept na léky přímo 
v ordinaci lékařky, kde si jej vyzvedne p. Korandová a ta doručí z Lékárny Kraslice druhý den léky pacientovi.  
Ihned po tomto sdělení, že se Lékárna Luby uzavírá, jsem oslovil nejdříve telefonicky zástupce lékáren Dr.Max 
a pak písemně, zda by byli ochotni provoz naší lékárny (prostory i zařízení je ve vlastnictví našeho města) zajistit. 
Ústně mi bylo od zástupce Dr.Max sděleno, že největším problémem jistě bude zajistit místo diplomovaného 
lékárníka. Nyní očekávám odpověď na tuto moji žádost. 
Prosím naše občany o trpělivost, jestliže dostaneme od zástupců Dr.Max negativní stanovisko, budeme se snažit 
provoz Lékárny Luby zajistit od jiného provozovatele lékáren. 

Karel Kubeš, starosta města 
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Ohlédnutí za Hudebním festivalem LUBY 2014 - 16.08.2014 
Když se někde zmíní město Luby, většině lidí se asi vybaví v paměti západočeské město proslavené 
hlavně výrobou hudebních nástrojů a školou, která se starala o výchovu nové generace stavitelů houslí, 
viol či kytar, nástrojů, které přinášejí do života radost a pohodu. I když dnes už není vše, co jsem právě 
napsala, pravdou, Luby se pyšní nálepkou hudebního města i nadále. V tuto chvíli mám na mysli hlavně 
hudební festival ROCKFEST LUBY, pořádaný hudebním sdružením „SCHÖNBACH“, kterého jsem se 
účastnila. 
S radostí jsem přivítala pozvání pana Tomáše Skály na výše zmíněnou akci. Pana Skálu znám již 
z dřívějška, kdy mi pomohl s přípravou mé přednášky zde na jihu Čech - „Historie výroby hudebních 
nástrojů na Západě Čech“, nebylo tak proč váhat. 
Zamračená obloha nevěstila nic dobrého, ale jak se ukázalo na místě, dobrou náladu všem, kdo přišel do 
areálu autoparku, to nikterak nepokazilo. Občasné sprchnutí dělalo vrásky na čele snad jen pořadatelům 
a některým účinkujícím,  posluchači  měli  dostatek  pití i jídla,  skvělý  hudební zážitek  v podání kapel 
J-ELITTE, CHORÉ VZŤAHY, GIBON´S, LAST STATION, LIGTHOUSE, THE ECLIPSE 
a samozřejmě Vildy Čoka s BYPASS, nebyl důvod si na nic stěžovat. Atmosféra byla příjemná, mezi 
přítomnými byly snad všechny věkové kategorie. 
Je velmi prozíravé jak od města Luby, ale také od Karlovarského kraje, že se na pořádání tohoto festivalu 
finančně podíleli. Nemohu zapomenout i velký počet ostatních zde nejmenovaných sponzorů, kteří 
přispěli nemalou částkou k tomu, aby se uskutečnila tato akce, která započala novou, doufám velmi 
dlouhou, hudební historii města a zdejšího kraje.  
Luby byly po století a jistě nadále budou známy nejen u nás, ale i daleko za hranicemi vlasti jako město 
hudby, harmonie, mladých a pracovitých lidí, kterým není lhostejný osud místa, kde žijí. Pořadatelům 
přeji hodně sil a energie do dalších ročníků ROCKFESTU LUBY a těm, kteří letos ještě zůstali doma při 
TV, navrhuji, aby příští rok neváhali a přišli se pobavit s námi. Nebudou litovat času. 
Video z festivalu: http://tv.zapad.cz/newsletter/35-2014.html Bc. Blanka Kopřivová, Písek 

 

Pohled - RYBA 
Jak dopadla prázdninová soutěž v knihovně o nejvtipnější pozdrav z prázdnin? 
Pohledů se sešlo poskrovnu. Na ty, co nezapomněli a poslali, čeká v knihovně sladká odměna a pro vítě-
ze něco navíc. 

Jeden pohled si zaslouží obzvlášť  velký obdiv (viz. foto).  Nedorazil 
z žádné exotické země, a přesto upoutal pozornost a to natolik, že 
pošťačky spletly místo doručení, namísto do knihovny lubské po-
hled „RYBA“ „doplul„ do knihovny plesenské.  Autorem této zdařilé 
pohlednice je druháček  Petra Chybová. Pohlednice ze čtvrtky má 
tvar ryby, je rozkládací a uvnitř se skrývají další malé rybičky. Na 
každé stránce jsou vlepeny obrázky navštívených míst, vše je dopl-
něno vtipným textem, kresbami, ani nalepená mapka s  vyznače-

nými místy výletů nechybí. No, to musíte vidět! 
Určitě pomáhali i rodiče, přesto patří malé šikovné 
Petrušce velký obdiv a dík. A protože dílko bylo 
vloženo do zalepené fólie a všichni na poště v okolí 
byli zvědaví, co se skrývá uvnitř. Paní pošťačka si při 
doručení vše vyfotila na mobil a žasla. Fotky budou 
kolovat po Skalné, Plesné. 
Vy se na ně můžete podívat na webových stránkách 
knihovny, nebo přímo v knihovně v Lubech.  

 
O své nadšené dojmy se podělila knihovnice 

Tomanová Vlasta. 
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Pohledy zpětPohledy zpětPohledy zpětPohledy zpět    
Mnozí návštěvníci Hraničních slavností, a jistě také turisté, houbaři a další, si patrně všimli tří nově 
instalovaných informačních tabulí. V českém a německém jazyce, společně s dobovými fotografiemi, 
přibližují historii tří budov, které kdysi v prostoru dnešních Hraničních slavností a blízkém okolí stály. 
Vlevo, pod odbočkou na Výspu, stojí tabule s informacemi o hotelu Reichsgrenze, za plůtkem prostoru 
Hraničních slavností je umístěna tabule s historií České celnice a kousek před hraničním přechodem je 
vpravo umístěna tabule, která informuje o restauraci Waldschänke. 
Na myšlenku vytvoření těchto tabulí jsme přišli 
společně s Tomášem Lencem, naším kronikářem. 
O historii se zajímáme oba, a tak jsme si řekli, že 
by bylo dobré oživit historii tohoto dříve hojně 
navštěvovaného a životem pulsujícího místa 
a seznámit s ní širokou veřejnost. 
Některé fotografie a texty jsme měli, některé jsme 
získali od německých občanů z Wernitzgrünu, 
Erlbachu a okolí. O výkresy a situační mapky 
požádalo město Okresní archiv v Chebu. Pak již 
bylo třeba vše graficky připravit. Konečnou verzi 
předložilo a po našem ano zhotovilo chebské 
studio Maddesign. 
Zda se tabule budou líbit a jak uspěje naše 
myšlenka, přiblížit dnešní generaci nedávnou 
historii, necháme na Vás.  
Za to, že jsme naši myšlenku mohli zrealizovat, děkujeme panu starostovi Karlu Kubešovi, který nám 
v této věci od počátku fandil a hlavně „zaplatil“ (= město) potřebné výdaje. A kdo nám pomáhal stavět 
tabule? Ano, uhodli jste. Kluci z Technických služeb. Jejich vedoucí Ing. Martin Lukeš, byť měl plno 
práce s přípravou Hraničních slavností, bez problémů zajistil vše potřebné. Díky. 

Jan Kreuzinger 

  

Komunální volby 10. a 11. října 2014 
Jako vždy před komunálními volbami nabízí Lubský zpravodaj všem kandidujícím subjektům 
max. 1stránku velikosti A4 k představení svých kandidátů a volebních programů. 
V Lubech se o hlasy voličů budou ucházet tyto strany a sdružení – řazeno abecedně: 

ČSSD;  KDU-ČSL;  KSČM;  Sdružení politické strany „Strana Práv Občanů“ a nezávislých kandidátů – 
„Luby jiným pohledem“;  Starostové a nezávislí;  TOP 09 

Příspěvky zasílejte nejpozději do 25. září 2014 na tyto e-mailové adresy: 

rommil@atlas.cz   nebo   jankreuz@seznam.cz 

Do předmětu prosím uveďte: VOLBY 2014.  
Redakce LZ 

Zničené informační vývěsky 
Zjevně má někdo z Lubů problém s informačními vývěskami, které jsou umístěny ve městě. A zřejmě asi 
nejvíce s hasičskou. Tyto zasklené vývěsky slouží pro Vaši informaci, abyste viděli úspěchy, pokroky, 
a také ať máte přehled o tom, co se ve kterém sdružení či spolku událo či bude dít. Několik těchto 
vývěsek má vymlácená skla, a některé – hlavně ta hasičská, je ustavičně něčím znečištěná, poplivaná, 
pozvracená. Lidé, kteří se o ně starají a věnují tomu svůj volný čas, s nechutí musí čistit následky 
nějakého vandala, který si nejspíše myslí, že tím něco dokázal.  
Proto se tedy nedivte, až tam neuvidíte nic, jen pusto a prázdno. Kdo by také chtěl něco zveřejňovat ve 
vývěskách, které mu nějaká „dobrá duše“ zaneřádí. 

Jan Pelc, starosta sboru SDH Luby
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Inzerce Inzerce 

Hasičská soutěž 
Dne 23.8.2014 se před budovou hasičárny opět 
uskutečnila soutěž O pohár starosty města Luby 
v požárním útoku. 
Počasí nám ze začátku moc nepřálo, ale nakonec 
vysvitlo sluníčko. Soutěže se zúčastnilo 5 družstev 
dětí, 1 družstvo žen a 7 družstev mužů. 

Děti: 1. SKALNÁ mix 4. SKALNÁ 2 
2. KŘIŽOVATKA 5. LUBY 1 
3. LUBY 2  

Ženy: 1. SKALNÁ 

Muži: 1. LUBY 1 5. LANDWÜST JUN. 
2. KŘIŽOVATKA 6. SVOJŠOVICE 
3. LANDWÜST 7. LUBY 2 
4. SOHL  

A mimo soutěž si přijeli vyzkoušet požární útok 
i naši kolegové z Markneukirchenu. Poděkování 
patří všem hasičům za účast, za pomoc při 
přípravách na soutěž, lubským spoluobčanům že 
přišli podpořit domácí týmy. V neposlední řadě 
patří obrovské poděkování panu starostovi Karlu 
Kubešovi za nový putovní pohár, který tentokrát 
zůstal doma. 

Jan Pelc, starosta sboru SDH Luby 

 
PLYNOSERVIS 

voda-topení-plyn 

 
Martin Forrai 

 
• opravy, montáže, servis plynových kotlů, 

topidel, karem a ohříváků vody různých 

typů a značek 

• pravidelné prohlídky, revize, čištění plyno-

vých spotřebičů  

• opravy a údržba plynových spotřebičů 

a jejich uvádění do provozu 

• kontroly úniku plynu, měření emisí  

 
Kontakt: 

Martin Forrai 

tel.: 724 349 306, e-mail: forrai@volny.cz 

Palackého 1399/70, 358 01 Kraslice 
 
 

P r o d e j   s l e p i č e k 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, oznamuje 

svým zákazníkům, že opět prodává slepičky 
snáškových plemen 

Lohman hnědý, Tetra hnědá 
a Dominant kropenatý, černý, 

žlutý, modrý a bílý. 

Stáří slepiček: 
15 – 20 týdnů - cena 149 – 180 Kč/ks, dle stáří 

Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé 
slepičky pouze z našeho chovu! 

Prodeje se uskuteční: 

Luby - u benzínové pumpy 
ve čtvrtek 4. září a 2. října 2014 

ve 14.35 hodin 

Případné bližší informace Po - Pá 9.00 - 16.00 hod: 

601576270       606550204       28605840 

Při prodeji slepiček – výkup králičích kožek – 
cena dle poptávky 

TRIGRAM FRO 
NEBANKOVNÍ PŮJČKY 
3000 až 100.000,- Kč bez zástavy, bez registrů.  

NEBANKOVNÍ ÚVĚRY   
50.000 až 5,000.000,- Kč se zástavou bez 
registrů. 

ÚVĚR SPECIÁL 
s odkladem splátek (př. 1. splátka dle volby až 
za 11 měs.) 

ODDLUŽENÍ 
vyplacení exekucí, dražeb, okamžité splacení 
závazků 

KONSOLIDACE 
sloučení půjček, snížení splátek, bez registrů až 
do 5mil. Kč. 

PŮJČKY na podnikání 

ZPĚTNÝ leasing 

INSOLVENCE - osobní bankrot. 

e-mail: josa.tc@tiscali.cz  

mobil: 606 963 630 
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Podzimní hromádky 

Odbor správy majetku města opět vyhlašuje podzimní hromádky. 
Vynášet věci je možno od soboty 27. září do neděle 28. září 2014 na místa dostupná 

svozovému vozidlu! Prosím o dodržení tohoto termínu. 
Jako vždy na hromádky nepatří nebezpečný odpad, kamení, beton, stavební suť a materiál (asfaltové 
lepenky, střešní krytiny apod.), zemina ani kompostovatelný materiál (tráva, listí, větve atd.)  Hromádky 
vytvořené po svozu budou odvezeny na náklady původce. Připomínám, že v momentě kdy fyzická osoba 
odloží odpady na místě k tomu určeném, stává se vlastníkem těchto odpadů obec (zákon č.185/2001 Sb., 
§ 4 písmeno x)). Znamená to, že je zakázáno s tímto odpadem jakkoliv manipulovat (vybírat odložené 
předměty, rozebírat uložený odpad, případně odvážet pryč). Tento odpad bude vyvážen speciálním vozem 
firmy Marius Pedersen a.s. nebo pracovníky odboru správy majetku města, a to následujícím způsobem. 

V pondělí 29.9. 2014 v ulicích: 
Masarykova, H. Luby, Na Nivách, Kostelní, Revoluční, Mlýnská, U Pily, Tovární, 
Na Louce, Luční, Družstevní, Flusberg, Chebská, Příčná, D. Luby 
V úterý 30.9. 2014 v ulicích: 
Kraslická, Nám. 5. května, Sokolovská, Opatov, Potoční, Hřbitovní, Na Výšinách, 
Průběžná, Růžový Vrch, Spojovací, Zahradní, Západní, P. Bezruče.   
Svoz velkoobjemového odpadu (hromádky) není určen pro likvidaci odpadu z podnikání (např. 
pneumatiky z autoopraven apod.) ani neslouží k likvidaci odpadu z autovraků, které někteří občané 
rozebírají a poté zneužívají jarních a podzimních hromádek k jejich odvozu.  Takovýto druh odpadu bude 
odvezen na náklady původce.  
Některé druhy odpadu, které se vyskytují na hromádkách, nekončí přímo na skládce, ale jsou likvidovány 
jiným způsobem (např. elektroodpad). To znamená, že je nutno tyto věci vysbírat a odvést na sběrné 
místo. Jedná se o lednice a mrazáky, veškeré malé i velké domácí elektrospotřebiče, televizory, monitory, 
telekomunikační zařízení apod. Žádám tímto občany, kteří se chystají uvedený druh odpadu zlikvidovat 
při podzimních hromádkách, aby kontaktovali odbor správy majetku města na tel. 354 596 038, a my 
tento odpad sami naložíme a odvezeme (samozřejmě zdarma). Usnadní to práci při hromádkách a také co 
nejvíce zamezíme nájezdu tzv. „hromádkářů“, kteří při vybírání kovového odpadu elektrozařízení 
rozebírají a znehodnocují.   

Kam s nebezpečnými odpady? 
V areálu odboru správy majetku města funguje tzv. sběrné místo, kde mají lubští občané možnost 
bezplatně uložit nebezpečný odpad z domácnosti, v průběhu celého roku. Pracovní doba je pondělí až 
čtvrtek od 6.00 hod do 15.00 hod a v pátek od 6.00 hod do 12.00 hod.  

Ing. Lukeš Martin – odbor správy majetku města 

 

Plán akcí turistického oddílu TJ Strunal Luby na podzim 2014 
 
Září: „Luby, Opatov, Čižebná, N. Kostel, Luby“ - pěší turistika 12 km 

  organizace K. Glázrová 
 
Říjen: „Opékání pod rozhlednou“ - cyklo -  z Lubů do Německa pod Landwüst a zpět  ?  km  

  organizace E. Lorenzová 
Každá akce bude upřesněna: 
kdy a kde bude sraz účastníků, kdo akci zorganizuje. Tyto údaje budou oznámeny ve vývěsce (případně 
internetem nebo v Lubském zpravodaji). 
Na všech akcích je vítána i veřejnost! 
Pravidelné schůze Turistického oddílu se konají každé 2. pondělí v měsíci od 17.30 hod. v restauraci 
U Brčiho. 
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PALIACUP  LUBY PALIACUP  LUBY PALIACUP  LUBY PALIACUP  LUBY ––––    2014201420142014    
 
V září již několik let probíhá v areálu Golfového klubu Luby charitativní golfový turnajcharitativní golfový turnajcharitativní golfový turnajcharitativní golfový turnaj na podporu 
hospicové péče a veřejně prospěšné organizace Hospic Sv. Jiří. Z akce se stala pěkná tradice, ve které 
chceme pokračovat, a proto jsme naplánovali další, v pořadí již 

6. ro6. ro6. ro6. ročník turnaje, PALIACUP  LUBY ník turnaje, PALIACUP  LUBY ník turnaje, PALIACUP  LUBY ník turnaje, PALIACUP  LUBY ––––    2014, který se bude konat dne 27. 9. od 9.00 hod.2014, který se bude konat dne 27. 9. od 9.00 hod.2014, který se bude konat dne 27. 9. od 9.00 hod.2014, který se bude konat dne 27. 9. od 9.00 hod.    
Registrace: pí. Gabriela PTÁČKOVÁ, mobil: 731 313 075, email: Info@golfluby.cz, www.cgf.cz/turnaje 

Golfový turnaj je první akci, které se konají na počest Světové-
ho dne hospice a paliativní péče v Karlovarském kraji, který 
v letošním roce připadá na 11. října. Pro letošní Světový den 
paliativní péče bylo zvoleno téma:„Kdo pe„Kdo pe„Kdo pe„Kdo pečuje? My ano !“. uje? My ano !“. uje? My ano !“. uje? My ano !“.     

Stejnou odpověď může dát i obecně prospěšná společnost Hos-
pic Sv. Jiří, která má od 1. února 2014 registrované nestátní zdravotnické zařízení – mobilní hospic.mobilní hospic.mobilní hospic.mobilní hospic. 
Zdravotnický tým hospice poskytuje paliativní a ošetřovatelskou péči potřebným nemocným v jejich 
sociálním prostředí, tedy především doma. Služba je poskytována prakticky po celém území bývalého 
chebského okresu; je tedy určená i občanům Lubů (více informací o poskytované péči v článku níže).  

Pořádané akce k světovému dni hospiců a paliativní péče, a tedy i lubský golfový turnaj, je 
příležitosti zlepšit informovanost veřejnosti o hospicích a paliativní péči, ale také získat fi-
nanční prostředky pro jejich činnost. Nikde na světě není tato péče zcela hrazena státem 
a nikde se tudíž neobejde bez pomoci dobrovolníků a darů štědrých a laskavých lidí. 

I činnost Mobilního hospice Sv. Jiří není dosud hrazená z prostředků veřejného zdravotního 
pojištění a náklady na péči jsou financované z dotací města Chebu, získaných grantů, chari-
tativních akcí a z darů firem a občanů. Golfový turnaj si u Lubské veřejnosti již získal své místo a každý 
rok se jej účastní nemalý počet sportovců – příznivců golfu. Kromě společenské podpory hospicové or-
ganizace znamená turnaj i nezanedbatelnou finanční podporu mobilnímu hospici.  

Věříme, že tomu bude tak i letos, protože obdobně jako v minulosti, je turnaj podpo-
řen záštitou starosty města Lubů, p. Karla KUBEŠE. Organizačně sportovní akci zajistí 
pí. Gabriela PTÁČKOVÁ z Golf klubu Luby, informace o turnaji budou zveřejněné na 
klubových www. stránkách. Oproti jiným ročníkům bude letos turnaj součástí soutěží 
klubového mistrovství. 

Vyhlášení vítězů turnaje bude mít slavnostně-společenský ráz a jeho součástí bude 
tradiční vystoupení ženského pěveckého sboru LUBĚNKA; poté bude připraveno opékání buřtů pro ve-
řejnost.  Srdečně zveme Lubskou veřejnost k návštěvě Klubovny GC Luby od 16.00 hodin, kde se bude 
závěrečná část turnaje konat. Ať jde o společnou akci veřejnosti Lubů pro lubské občany. Těšíme se na 
Vaši účast a na setkání s Vámi. 

MUDr. Ján Cabadaj 

Chebský hospic má za sebou půlroční činnost 
Hospic Sv. Jiří, o. p. s. umožňuje nevyléčitelně nemocným lidem odchod z tohoto světa v domácím 
prostředí a klidné rozloučení s blízkými, s kvalitní léčbou bolesti, bez nadměrně zatěžujících léčebných 
procedur a zákroků. Jak je napsáno v úvodu, hospic je zdravotně-sociální služba, protože poskytuje 
služby domácí péče s hospicovou složkou a odborné sociální poradenství v paliativní péči. Obě služby se 
doplňují a zajišťují terénní hospicovou péči v domácím prostředí nemocných.  

Hospic nabízí poradenství při rozhodování o nejlepším způsobu péče o nevyléčitelně nemocného člena 
rodiny, podporu a pomoc rodině v péči o nevyléčitelně nemocného v domácím prostředí; službu lékaře, 
zdravotní sestry, sociální pracovnice, psychologa, duchovního, poradce pro pozůstalé a vyškolených 
dobrovolníků, zprostředkování dalších souvisejících podpůrných služeb, zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a podporu rodině v období po úmrtí nemocného.  



Lubský zpravodaj září 2014 strana 8 

Inzerce 

Ačkoliv hospic poskytuje své služby jen půl roku, dokázal se postarat už o 24 nevyléčitelně nemocných. 
Hospic může své služby poskytovat po celém Karlovarském kraji, zatím jsme poskytovali naše služby ve 
městě Chebu, Aši, Sokolově, Františkových Lázních, Libé a v Pelhřimově. Hospic Sv. Jiří je 
v Karlovarském kraji službou novou, ale přesto si našla podporu už i mezi lékaři. Mezi podporovatele 
hospice patří např. MUDr. Vajsejtl, Svobodová, Tyrpekl, Krištof, Rejdovjan a další. 

Přesto, že se ukazuje potřebnost služby, trápí hospic finanční stránka. Paliativní péče neboli péče 
o nevyléčitelně nemocné není proplácena pojišťovnami a hospic kromě příspěvku od města Cheb, je 
financován z darů, jak firem, tak individuálních dárců. Velkou měrou se na financování hospice podílí 
spoluzakladatel Farní charita Cheb a také Římskokatolická farnost Cheb. Bohužel situace v jiných 
hospicích není jiná, i hospice kamenné bojují o své přežití. Snažíme se o navázání smluvního vztahu 
s pojišťovnami na odbornost paliativní medicíny, ale dosud žádná pojišťovna smluvní vztah na tuto 
odbornost nenavázala. Legislativní změny a navázání smluvního vztahu s pojišťovnami jsou jedinou 
cestou k získání pravidelných financí pro hospic. 

Zatím hospic zůstává i přes finanční problémy optimistický, protože věří, že bude přibývat podporovatelů 
hospice a snad dojde i ke změnám legislativním.  

Hospic najdete na adrese Svobody 520/3 v Chebu (naproti Prioru, druhé patro), poradenství je 
poskytováno každé úterý od 14:00 do 18:00, volat s případnými dotazy můžete na telefon 736 432 911 
nebo psát na email hospic@hospiccheb.cz. 

Alena Votavová, ředitelka Hospice Sv. Jiří, o.p.s. 

Hostinec Waldschänke v Erlbachu, části Eubabrunn, 
přijme pomocnou sílu do kuchyně na přípravu jednoduchých pokrmů ca. 20 – 25 hodin týdně 

Po, Čt a Pá od 17.00 hodin  So a Ne od 11.00 hodin 
Vítány jsou alespoň základy německého jazyka 

Tel. 0049 37422 6207 nebo se zastavte osobně
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Zprávy ze zastupitelstva 
Přítomni: pp. Černíková, Hartl, Hrabovská, Kubeš, Tolar, Šulcek, Valovič 
Omluveni: pp. Knapčík, Pavlovský 

♦ Zastupitelé schválili pronájem pozemků části p.č. 1874/1 (330 m2) v kat. území Luby I paní Růženě Hadvigové 
(všichni pro) a části p.č. 1875/1 (cca 400 m2) v kat. území Luby I panu Marianovi Balogovi (všichni pro).  
Zastupitelé schválili prodej pozemků části p.č. 2577/14 (21 m2), p.č. 2577/2 (121 m2), p.č. 2577/15 (88 m2), 
p.č. 1226 (137 m2) a p.č. 2577/16 (275 m2) v kat. území Luby I panu Jakubovi Soukupovi (všichni pro). Pan 
Soukup požádal o slevu z kupní ceny, protože údajně musel za velké náklady pozemek zkulturnit. Zastupitelé 
schválili cenu za 1 m2 pozemku za 70,- Kč (všichni pro).  
Zastupitelé schválili záměr pronajmout pozemky p.č. 318/4 (3459 m2) v  kat. území Horní Luby (všichni pro) 
a části p.č. 2507/4 (cca 400 m2) v kat. území Luby I (všichni pro).  
Zastupitelstvo města schválilo záměr prodat pozemky p.č. 2960 (2438 m2) v kat. území Luby I (všichni pro), 
p.č. 2123/1 (1460 m2) v kat. území Luby I (všichni pro, ale bez slevy, za cenu v Lubech určenou) a část p.č. 
985/3 (cca 3 600 m2) v kat. území Luby I (všichni pro). 

♦ ZM jednalo o možném snížení kupní ceny objektu bývalé SOU-VHN (č.p. 536), který již dlouhou dobu nabízí 
k prodeji realitní kancelář za 800 tis. Kč.  
Zastupitelé schválili snížení ceny, za kterou má být objekt č.p. 536 prodán na 700 tis. Kč (5 pro, 2 se zdrželi 
hlasování - Černíková, Valovič).  
Zastupitelstvo projednalo žádost firmy České dráhy, a. s. – DKV Plzeň-PJ Cheb, o pronájem obecního bytu 
v blízkosti nádraží o velikosti 2+1 nebo 1+1 pro ubytování strojvedoucího. ZM pronájem obecního bytu 
společnosti České dráhy, a. s. schválilo (všichni pro). 

♦ Předsedkyně finančního výboru ZM Ing. Černíková seznámila zastupitele s výsledkem kontroly hospodaření 
města Luby za období 2011-2014. Kontrola byla zaměřena na plnění Integrovaného plánu rozvoje města a dále 
schváleného Rozpočtového výhledu na období 2010-2014 a jeho aktualizace na roky 2014-2017. Bylo 
konstatováno, že na realizaci mimořádných akcí za sledované období 2011-2014 (volební období) bylo 
vynaloženo 61 652 000 Kč, z toho 27 643 000 Kč bylo z dotací a zbylých 34 009 000 Kč financovalo město 
z vlastních zdrojů. Přes takto vysoké investice lze očekávat, že výsledek hospodaření z minulých let se 
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k 1.01.2015 zvýší nejméně o 2 mil. Kč proti zůstatku k 1.01.2011. Z těchto důvodů finanční výbor zhodnotil 
hospodaření města v končícím volebním období jako velmi dobré.   
Zastupitelstvo města vzalo informaci o hospodaření města na vědomí. 

♦ Zastupitelé města byli seznámeni s kontrolním zjištěním na úseku výkonu agendy přestupků, provedenou 
Krajským úřadem Karlovarského kraje ve smyslu ustanovení § 129 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích a § 12 
zákona č. 255/2012 Sb., o kontrole (kontrolní řád). Kontrola zjistila značné chyby a nedostatky ve vyřizování 
této agendy a navrhla nápravná opatření, kde uložila odstranit všechny zjištěné nedostatky. Dále KÚ KK, odbor 
správních agend konstatoval, že řízení o přestupcích prováděná komisí s předsedkyní JUDr. Píchovou vykazují 
mnoho závad a doporučil jako možné řešení zvážit změnu předsedy komise za jinou kompetentní osobu, která 
bude garantovat nápravu nevyhovujícího stavu.  
Starosta informoval ZM o odstranění nedostatků v jednotlivých spisech a navrhnul, aby město uzavřelo 
veřejnoprávní smlouvu s městem Cheb, na jejímž základě by příslušný orgán města Chebu vykonával namísto 
orgánu města Luby (přestupková komise) v jeho správním obvodu přenesenou působnost podle zákona 
č. 200/1990 Sb., o přestupcích. ZM vzalo informaci na vědomí a schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy na 
výkon přenesené na úseku přestupkové agendy (6 pro, 1 se zdržel hl. - Šulcek). 

♦ Zastupitelé projednali smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace od Karlovarského kraje ve výši 
800 Kč na odbornou přípravu hasičů a smlouvu odsouhlasili (všichni přítomní pro). 

♦ ZM schválilo smlouvu o dílo s firmou Stavby IS, s.r.o., na opravu komunikace v ulici Petra Bezruče dle cenové 
nabídky ze dne 9.7.2014 (odsouhlaseno se zastupiteli) za maximální cenu díla 1 775 315,76 Kč bez DPH, 
2 148 132,07 Kč včetně DPH (všichni pro). Dále pan starosta předložil zastupitelům ke schválení návrh na 
uzavření smlouvy s firmou Stavby IS, s r.o. na výměnu uličních vpustí v opravované ulici za 53 168,55 Kč 
a vybudování kanalizační přípojky k objektu č.p. 2 v Chebské ulici za maximální cenu 42 214,40 Kč. Obě tyto 
opravy souvisí s opravou ulice Petra Bezruče a je nutné je udělat před opravou povrchu.  
ZM schválilo uzavření smlouvy se společností Stavby IS, s.r.o. za maximální cenu 53 168,55 Kč 
a 42 214,40 Kč (všichni pro). 

♦ Zastupitelé schválili podání žádosti do Regionálního operačního programu NUTS2 Severozápad na projekt 
„Investice pro zlepšení fyzické infrastruktury ve městě Luby“ o maximálních celkových nákladech 
11 848 623,- Kč (všichni pro). Dále ZM chválilo zajištění financování tohoto projektu v minimální výši 15 %, 
tj. 1 777 294,- Kč z vlastních zdrojů a předfinancování projektu ve výši celkových maxim. nákladů projektu 
11 848 623,- Kč, tj. 100 % z rozpočtu města (všichni pro). Zastupitelé také projednali a odsouhlasili zajištění 
finanční udržitelnosti projektu z budoucích rozpočtů města a zajištění personální udržitelnosti projektu 
zapojením zaměstnanců města, správy bytového fondu a Základní školy Luby (všichni pro). 

♦ Vedoucí finančního odboru paní Šímová informovala ZM o provedené kontrole příspěvků TJ Strunal za 
1. pololetí 2014. Při kontrole chyběl doklad na částku 7.000 Kč, následně byl předložen ručně psaný doklad, 
a jelikož byl nevěrohodný, účetní jej prověřila. Uvedený doklad byl falešný a vystavil jej a orazítkoval pan 
Heřmánek. Paní Šímová prověřila také ručně psaný doklad z minulého roku na 22.000 Kč, který byl také 
falešný. Na základě zjištěného paní Šímová TJ Strunal další příspěvek ve výši 55.000 Kč nezaslala a požádala 
ZM o rozhodnutí, jak dále s TJ Strunal postupovat. Dále Ing. Černíková navrhla, aby TJ zbylých 55 tis. 
nedostala, což ZM odsouhlasilo (6 pro, 1 se zdržel hl. - Valovič). Mgr. Hrabovská navrhla, aby byl na Policii 
ČR podán podnět k prošetření o předložení falešných dokladů (6 pro, 1 se zdržel hl. - Valovič). 

♦ Ředitelka ZŠ Mgr. Vrbová požádala ZM o finanční podporu pro studujícího pedagoga ve výši 12 500,- Kč 
v roce 2015. Půjde o souhlas s použitím příspěvku v této výši jako mzdových prostředků na náhradu platu pro 
studujícího učitele. ZM žádosti paní ředitelky vyhovělo, požadavek bude zahrnut v rozpočtu města na rok 2015 
(všichni pro). 

♦ ZM projednalo navržená rozpočtová opatření rozpočtu města pro rok 2014. Jednalo se o navýšení příjmů 
i výdajů o částku 37 020,- Kč na volby do Evropského parlamentu, o navýšení příjmů o 2 234 tis. Kč jako 
příspěvek na kanalizaci a zvýšení výdajů na opravu ulice Petra Bezruče a vyvolané investice s tím spojené 
(vpusti a kanalizační přípojka) celkem o 2 244 tis. Kč. Chybějících 10 tis. Kč byl vyrovnán zvýšenými 
daňovými příjmy. ZM navržená rozpočtová opatření schválilo (všichni pro). 

♦ Pan starosta informoval ZM o stavu vymáhání dluhů městem a dlužníky za nájem a služby z městských bytů. 
V řízení u Okresního soudu je celková částka za cca 650 tis. Kč, vedená exekuční řízení jsou na cca 265 tis. Kč, 
ve stadiu zaslané výzvy k zaplacení je částka 52 tis. Kč. Někteří dlužníci po projednání v advokátní kanceláři 
zahájili splácení dluhu v měsíčních splátkách. ZM vzalo informaci na vědomí. 

 


